
سه شنبه 20 اردیبهشت 1390 - 08:25

لاريجاني: دخالت قوا در كار يكديگر مخل عدالت است

دومين همايش ملي اسلامي ـ ايراني پيشرفت ديروز با حضور رئيس مجلس برگزار شد ...

دومين همايش ملي اسلامي ـ ايراني پيشرفت ديروز با حضور رئيس مجلس برگزار شد :
لاريجاني: دخالت قوا در كار يكديگر مخل عدالت است

رئيس مجلس شوراي اسلامي با تشريح جايگاه عدالت در رشد جامعه گفت: هرگونه دخالت قوا در كار يكديگر مخل عدالت است و اگر
كسي فكر كند ميتواند قوه مقننه را جا بگذارد و عدالت را رعايت كند، دچار سوءتفاهم نسبت به مفهوم عدالت شده است.

به گزارش مهر، علي لاريجاني در دومين همايش ملي اسلامي ـ ايراني پيشرفت كه روز گذشته در محل مركز همايشهاي صداوسيما
برگزار شد، نقش عدالت در رشد جامعه را حائز اهميت خواند و گفت: سازوكار حكومت از نظر كلان بايد شوؤني داشته باشد تا به

مساله عدالت كمك كند.وي گفت: قوه مقننه در حكومت حق دارد چارچوبهاي حقوق مردم را مشخص كند و لاغير.
لاريجاني ادامه داد: البته قوه مقننه بايد در چارچوب عدالت قانونگذاري كند و كاملا مستقل باشد، دغدغهاش اين باشد كه براي حقوق

مردم در چارچوب عدالت برنامهريزي كند.

رئيس مجلس تصريح كرد: قوه ديگر، قوه مجريه است كه بايد قانوني را كه ميخواهد عدالت را محقق كند اجرا كند، از سوي ديگر قوه
قضاييه نيز بايد مراقب باشد كه قانون درست اجرا شود.

نماينده مردم قم در مجلس ادامه داد: بنابراين هرگونه دخالت در كار ديگر قوا مخل عدالت است و اگر كسي فكر كند ميتواند عدالت
را رعايت كند، اما قانون را زير پا بگذارد دچار سوءتفاهم است.

وي گفت: قوه مقننه نيز نبايد در كار ديگر قوا دخالت كند. قوا بايد مستقل باشند، اما گاهي قوا دچار اشتباه ميشوند، اينجاست كه
ولي امر چشم بيناست تا قوا از حد خود تعدي نكنند.وي وظيفه مهم ولي امر را تحقق عدالت خواند و گفت: جايگاه ولي امر يك

جايگاه تكويني و نظارهگر درست براي تحقق عدالت است.

لاريجاني در ادامه سخنان خود درباره وظيفه شوراي نگهبان در بررسي قانون گفت: ملاحظهاي در كار شوراي نگهبان وجود دارد، 2 جور
نگاه ميتوانيم به متن اسلام داشته باشيم از اين نظر كه قوانين ما مخالفت بين با احكام اسلام دارد يا نه وظيفه شوراي نگهبان است،
اما اين كه قوانين ما روح تفكر اسلامي را محقق ميكند يا نه ديگر كار شوراي نگهبان نيست ما بايد توجه كنيم كه چه قوانيني مصوب
ميشود اين ملاحظه جدي است كه در طول 30 سال گذشته كمتر به آن توجه شده است اين كه آيا قوه مقننه يا لايحه دولت به

كليت فكر اسلامي در جهت تقرب به عدالت توجه كرده يا نه موضوع مهمي است كه بايد مورد توجه قرار گيرد.

لاريجاني ادامه داد: اگر بخواهيم عدالت را محقق كنيم، بايد به افكار عمومي هم توجه داشته باشيم. مساله عدالت بايد مطالبه مردم
باشد و فهم مشتركي نسبت به عدالت پيدا كنيم. اين را بايد بپذيريم كه در بين مردم و مسوولان تشتتآرا درخصوص عدالت وجود

دارد. بايد كاري كنيم نسبت به عدالت فهم مشتركي به وجود آيد و به مسوولان براي پيگيري آن جهت دهد.
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